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INTERVIU VIDEO - 20 de ani de avocatura practicata cu pasiune (ultima parte) |

Alaturi de Cosmin Vasile, coordonator ZRVP, pe drumul de la avocat stagiar la

managing partner într-o firma de top. Azi, despre transformarile pieței avocaturii,

despre emoții generate de proiecte chiar și dupa doua decenii de avocatura de top și

un mic secret: ce i-ar cere peștișorului de aur un avocat cu o cariera de succes

România - ca țara, dar și ca economie - a înregistrat un salt spectaculos în ultimii 20 de ani, care s-a

reflectat corespunzator și în piata serviciilor avocațiale.”Mi se pare miraculoasa, de vis, evoluția în bine a

țarii, care s-a reflectat și în evoluția pieței avocaturii. Ma tem ca de acum înainte nu va mai fi la fel de

spectaculoasa, dar speram sa ramâna un trend crescator, un plus și nu un minus”, a aratat Dr. Cosmin

Vasile, coordonatorul firmei Zamfirescu Racoți Vasile & Partners (ZRVP) în ultima parte a interviului

acordat 

Biz

Lawyer la împlinirea a 20 de ani în profesia de avocat.

Pe de alta parte, dupa 25 de ani de existența, piața avocaturii de business are în continuare nevoie de dialog și

rezultate pentru a ajunge la etapa de maturitate. ”Practic, am parcurs primii cei mai grei ani, ai nașterii, ai

începutului. Cred însa ca lipsesc înca rezultatele unui dialog și eforturi susținute astfel încât cererea sa înțeleaga în

mod corespunzator și sa faca distincțiile necesare cu privire la oferta”, a punctat Dr. Cosmin Vasile în ultima

parte a interviului, publicata azi. ”Cu alte cuvinte, piața nu poate ajunge la o etapa de maturitate, cu toate

mecanismele și fenomenele specifice, atâta timp cât beneficiarul – cererea de servicii juridice - nu cunoaște și nu

înțelege în profunzime oferta de servicii juridice”, a nuanțat interlocutorul 

Biz

Lawyer. Dar, spune avocatul, dupa

40 de ani de comunism, nu avea cum sa fie altfel. Este o chestiune de evoluție fireasca.

În cea de-a treia parte a interviului, Dr. Cosmin Vasile recunoaște ca are înca emoții generate de proiecte și azi,

dupa 20 de ani de avocatura de top. ”Ma deranja și îngrijora starea de emoție, într-un fel controlabila, dar foarte

prezenta, puternica, pe care o am întotdeauna și exclusiv în momentul în care pledez în fața instanței. Nu am

emoții la întâlniri cu clienții, sa spunem, și nici în alte împrejurari, dar actul de a pleda, care este, daca vreți,

chintesența și punctul culminant al carierei, vieții profesionale a litigatorului, este precedat în continuare de aceasta

emoție”, a marturisit coordonatorul ZRVP. Iar asta îl scotea din sarite, pentru ca era o manifestare iraționala.

Dar a citit, la un moment dat, un studiu despre rolul pe care îl are emoția și întregul complex de factori care stau la

bazele acesteia în calitatea prestației artistice ale cuiva care se afla pe scena, în fața publicului. ”În esența, teoria

este ca acea emoție, cu tot ce presupune ea, nu numai ca nu este negativa, dar este unul dintre elementele care

trebuie sa existe pentru a potența și a mobiliza corespunzator, la cel mai înalt nivel, prestația celui aflat în fața

publicului. Și în momentul acela m-am liniștit”, a punctat Dr. Cosmin Vasile.

Trebuie spus ca interlocutorul nostru, Cosmin Vasile, nu este un avocat ca oricare altul. Și nu vorbim despre

știința de carte, puterea sa de argumentație superioara sau despre alte calitați care l-au propulsat pe primele locuri

în ghidurile juridice internaționale, ori în publicațiile globale ce monitorizeaza litigiile și arbitrajele din mai multe

jurisdicții, printre care și România. Cosmin Vasile este avocatul ce a atins maturitatea profesionala și nu se ferește
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sa spuna pe șleau, direct, ce trebuie punctat, sau sa faca incizii adânci și sa traga concluzii pe care și le asuma. De

aceea, orice discuție cu el este spumoasa și plina de înțelesuri.

Reamintim ca interviul acordat de Dr. Cosmin Vasile are trei parți, fiecare dintre acestea focusându-se pe o etapa

a carierei sale și fiind presarata cu sfaturi pentru avocații care vor sa devina litigatori de elita. În primul episod,

avocatul a rememorat primii pași în profesie și a împartașit publicului 

Biz

Lawyer amintiri legate de „momentul

zero” ce i s-au pastrat vii în memorie.

→   Urmarește aici prima parte a interviului

În cea de-a doua parte a interviului, difuzata saptamâna trecuta, interlocutorul nostru a vorbit despre lecțiile

învațate în 20 de ani de avocatura, întâlnirea cu mentorul, norocul de a începe o cariera sub îndrumarea maestrului 

Calin Zamfirescu și a analizat performanța în avocatura.

→   Urmarește aici a doua parte a interviului

Ultimul episod, publicat azi, ne va oferi șansa de a privi avocatura – piața a serviciilor și profesie – de la vârf și a

înțelege transformarile ultimilor 20 de ani. Dr. Cosmin Vasile spune, de asemenea, cum urci și ce trebui sa faci

pentru a te menține în linia întâi pe o piața concurențiala dura și ofera sfaturi discipolilor. În final raspunde și unei

provocari, împartașindu-ne un secret: ce i-ar cere peștișorului de aur daca ar avea șansa sa îl întâlneasca. O buna

ocazie de a afla care sunt dorințele unui avocat cu o cariera de succes.
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